

# တၢ်ဂ့ၢ်နီၣ်ဂံၢ် (၃) ဘၣ်ဃးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖး လၢ(ကီၢ်စဲတၢ်ယုၣ်ထၢ) အဂီၢ်.

လၢမၤန့ၣ်အိၣ်စးတြၢလၢအပူၤအံၤဖါလံၤခဲၣ်(ပဒိၣ်ဘျီၣ်ဒိၣ်)အိၣ်ဝဲခံကလုာ်လီၤ.ဘျီၣ်ဒိၣ်လၢအိၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကိးအီၤလၢ The legislative Assembly (Lower House) န့ၣ်လီၤ. ဘျီၣ်ဒိၣ်လၢအိၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကိးအိၣ်ဒီးအကရာၤဖိ ၅၉ ဂၤန့ၣ်လီၤ. ကရာၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤတဂၤစုာ်စုာ်ကဲထီၣ်ဝဲကီၢ်ရၣ်၅၉ ဘၣ်အခိၣ်, လၢကဆၢထၢၣ်လၢအကီၢ်ရၣ်ဒဲအခါၣ်စးန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ် ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးခိၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကိးအီၤလၢ The legislative Council (Upper House) န့ၣ်လီၤ. ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးခိၣ်အံၤအိၣ်ဒီးအကရာၤဖိ ၃၆ ဂၤ, လၢအဘၣ်တၢ်ယုၣ်ထၢထီၣ်အီၤလၢလီၤကဝီၤ ၆ ဘၣ်အခါၣ်စးန့ၣ်လီၤ. ယုၣ်ထၢထီၣ်နဲလီၤကဝီၤခါၣ်စးလၢကကဲထီၣ်နကီၢ်ရၣ်အခိၣ် မ့တမ့ၢ်နလီၤကဝီၤအခိၣ်ဖဲလီၤကဝီၤလၢနအိၣ်လၢအပူၤန့ၣ်တက့ၢ်. ပုၤလၢအမၤနၢၤတၢ်န့ၣ်ကဲထီၣ်ဝဲကရာၤဖိလၢဘၣ်တၢ်ယုၣ်ထၢအီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲညီၣ်န့ၣ်ပုၤမၤတၢ်ယုၣ်ထၢအဆၢကတီၢ်န့ၣ် နဘၣ်တၢ်မၤနၢၤလၢနကယုၣ်ထၢထီၣ်ခါၣ်စးလၢကဆၢထၢၣ်လၢနဂီၢ် လၢ -

- ဘျီၣ်ဒိၣ်လၢအိၣ်န့ၣ်အခိၣ် ဒ်နကီၢ်ရၣ်ခိၣ်တဂၤအသိး
- ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးခိၣ်အကရာၤဖိဒ် နကဝီၤခိၣ်တဂၤအသိး

လၢနကယုၣ်ထၢပုၤခံၣ်အံၤအဂီၢ်, တၢ်ကဟ့ၣ်လီၤနၢၤတၢ်ယုၣ်ထၢအလံာ်ကွဲၣ်ခံကွဲၣ်လီၤ. တၢ်ဖးလံာ်ကွဲၣ်လၢအဆံးဒီးအလွဲၣ်ဝါတက့ၢ်န့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးဘျီၣ်ဒိၣ်လၢအိၣ် (လၢနကီၢ်ရၣ်ဒဲန့ၣ် အပူၤ)ခါၣ်စးလီၤ. ဖးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးတက့ၢ်.

နကဘၣ်သ့ထဲနီၣ်ဂံၢ်ခိၣ်လီၤ. ဖဲကရၢ မ့တမ့ၢ် ကရာၤ(ဖၣ်တံၣ်)လၢနဘၣ်သးဒိၣ်ကတၢ်တဖုအမံၤအဖီခိၣ်န့ၣ်ထၢန့ၣ်လီၤနီၣ်ဂံၢ် “၁”ဒီးလဲၤအီၤတဆိဘၣ်တဆိတုၤလီၤလၢကရာၤလၢနသးလီၤအဆံးကတၢ်တက့ၢ်.

တၢ်ဖးအလံာ်ကွဲၣ်လၢအခိၣ်ထီၣ်တဖၣ်ဒီးအိၣ်ဒီးအလွဲၣ်တဘျီၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲလၢတၢ်ယုၣ်ထၢထီၣ် ဘျီၣ်ဒိၣ်ထးခိၣ်အခါၣ်စး(လၢနလီၤကဝီၤဒဲန့ၣ်အပူၤ) ဖးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးတက့ၢ်.

နဘၣ်သ့ထဲနီၣ်ဂံၢ်ခိၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဖးအံၤအလံာ်ကွဲၣ်အပူၤနယုၣ်ထၢကွဲၣ်လီၤသ့လၢကျဲၣ်ခံာ်လီၤ. နကွဲၣ်လီၤနီၣ်ဂံၢ် “၁” လၢဖၣ်တံၣ်လၢနသးလီၤအီၤအခိၣ်ကတၢ်အကပၤန့ၣ်တက့ၢ်.

မ့တမ့ၢ် နကွဲၣ်ထၢန့ၣ်ပုၤလီၤနီၣ်ဂံၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဆူ တၢ်လီၤဟီၤလၢနထံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်တက့ၢ်. ဖဲနလိၣ်တၢ်မၤစၢၤဘျီၣ်လၢလၢနသံကွၢ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးအလီၢ် သ့ဝဲလီၤ.

## လၢနကကဲထီၣ်ကရာၤဖိဒီးယုၣ်ထၢသးအဂီၢ်

ဒ်သိးကကဲထီၣ်ကရာၤဖိလၢဒီးယုၣ်ထၢသးတဂၤကသ့အဂီၢ်, နကဘၣ်သ့လီၤဆိနမံၤလၢနကဟ့ၣ်တၢ်ဖးလၢညါလီၤ.လၢနကသ့လီၤမံၤကသ့အဂီၢ်ကွၢ်အါထီၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအဘၣ်ဃးတၢ်သ့လီၤမံၤအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ဒ်သိးပုၤဟံၣ်ပနီၣ်နၢၤလၢပုၤဒီးယုၣ်ထၢသးတဂၤကသ့အဂီၢ်, တၢ်လၢနလိၣ်ဘၣ်အီၤသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ -

- မၤပဲၤတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ကရာၤဖိအလံာ်ပတံထီၣ် Nomination form
- ဟ့ၣ်လီၤကယံၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအလိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢာ်
- ဟ့ၣ်ဆိစ့ယၢ်လီၤ (ဘျူးလီၤဆိစ့) deposit

စ့ယၢ်လီၤလၢနဟ့ၣ်လီၤဆိအီၤန့ၣ်လီၤဆိလိာ်သး, ဒီးသန့ထီၣ်သးလၢ နအဲၣ်ဒီးကဲပုၤဒီးယုၣ်ထၢသးဒ်လဲၣ်တဂၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. အဒိး-နဘၣ်သးလၢတၢ်ကယုၣ်ထၢနၢၤလၢကီၢ်စဲၣ်ပဒိၣ်ခါ, ထံကီၢ်ပဒိၣ်ခါ, လီၤကဝီၤပဒိၣ်ခါ, မ့တမ့ၢ် ပုၤကူၣ်လိာ်တၢ်ဖိတဂၤခိၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

နသ့လီၤနမံၤဒ်သိးကရာၤဖိဟံၣ်ပနီၣ်သ့, မ့တမ့ၢ်တခါဒ်ထံၣ်ဂီၢ်ကီၢ်သဲးကရာၤဖိတဂၤအသိးမ့တမ့ၢ်ဒ်ကရာၤတဖုအသိးသ့ဝဲလီၤ. ဒ်သိးနကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအဂီၢ်လဲၤဘၣ်ဆူ ပုၤယဲၤသန့လၢအမ့ၢ်- [www.elections.wa.gov.au](http://www.elections.wa.gov.au) ပုၤ မ့တမ့ၢ် ကိးလိာ်စိနီၣ်ဂံၢ် 13 63 06 မ့တမ့ၢ် (08) 9214 0400

ဖဲနအိၣ်လၢကီၢ်စဲၣ်ဂၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.